
Ple de les Corts Valencianes realitzat el dia 17 de juny de
2010. Comença la sessió a les 10 hores. Presideix la pre-
sidenta de les Corts Valencianes, senyora María
Milagrosa Martínez Navarro. Sessió plenària número
78. Segona i darrera reunió.

Compareixença del president del Consell
per a respondre les preguntes d’interés general

per a la Comunitat Valenciana

La senyora presidenta:

(Inoïble) ... preguntes d’interés general per a la
Comunitat Valenciana, formulades pels grups parlamentaris.

En primer lloc, té la paraula el síndic del Grup
Parlamentari Popular, senyor Blasco.

Cuando quiera, señor Blasco.

El senyor Blasco Castany:

Molt excel·lent presidenta de Les Corts. Molt honorable
president de La Generalitat. Honorables consellers i conse-
lleres. Senyores i senyors diputats.

Bon dia per a tots.
El Grup Parlamentari Popular va iniciar este nou període

de sessions amb el mateix compromís i amb el mateix espe-
rit que expressàrem en el passat debat de política general.

Per cert, senyor president, volem des del Grup
Parlamentari Popular reiterar-li la nostra felicitació per la
seua intervenció en el debat de política general, i especial-
ment pel decàleg de mesures que vosté va plantejar per a
estar al costat de tots els valencians i procurar ajudar-los a
eixir de la crisi –crisi econòmica, social, política i institu-
cional– en què ens ha clavat el govern socialista.

I en eixe sentit, este compromís volem continuar-lo apor-
tant iniciatives parlamentàries que es referisquen directa-
ment al benefici del conjunt dels valencians. Eixa és la nos-
tra raó de ser, eixe és el nostre compromís: treballar incan-
sablement al costat de les persones que més ho necessiten i,
fonamental, per a afavorir a la societat civil valenciana.

Este compromís és un compromís que ens diferencia
d’una forma substantiva de la posició dels grups de l’oposi-
ció, especialment el Grup Socialista, que una vegada més va
cremant gradualment totes les últimes oportunitats que els
queden de situar-se al costa del poble valencià, defendre els
seus interessos i abandonar el monotema que els retrata dià-
riament davant tots els valencians.

I hui venim a parlar de coneixement i d’acords, uns
acords a què el seu govern ens té ja acostumats, després que
ha aconseguit, en les legislatures que vosté ha protagonitzat
al front del govern de La Generalitat, acords molt importants
amb tots els sectors socials i econòmics de la nostra comu-
nitat, amb els empresaris, amb les universitats, amb els sin-
dicats, els ajuntaments i el conjunt de les organitzacions
socials.

I hui especialment volem parlar d’eixe acord a què el
govern que vosté presidix ha arribat amb les universitats
valencianes. Ja l’estratègia de Lisboa, promulgada per la
Unió Europea, assenyalava, com a un dels objectius a com-
plir, fer un nou model de creixement que estiguera basat en
el coneixement, en la innovació, en la formació i en l’edu-
cació. Es tractava d’assentar les bases perquè a Europa els
distints països anaren assumint uns criteris que feren de la
nostra economia més competitiva i guanyar també gradual-
ment millors posicions en un món globalitzat.

En eixa mateixa orientació, la Comunitat Valenciana
durant els últims anys, i especialment en els anys en què el
protagonisme institucional l’ha tingut el Partit Popular, s’ha
convertit en una de les regions que més ha invertit en matè-
ria d’educació. I el govern valencià ha sigut conscient des
del primer moment de la importància que tenia el coneixe-
ment per a fer progressar a la nostra societat i millorar les
condicions dels nostres habitants.

En estos moments un de cada tres euros del pressupost de
La Generalitat es destina a educació, s’invertix en educació,
fins a aconseguir un import total de 4.435 milions d’euros. I
açò, que és una dada econòmica molt important, no ho és
tot. El seu govern ha demostrat que a més de dedicar eixa
preferència a inversions de caràcter social, ho ha fet i, a més,
ho ha volgut fer de la mà de tots, en este cas, de la mà de les
universitats i amb el consens i el reconeixement de totes les
universitats públiques valencianes.

Un sistema en què la contribució de les universitats
públiques valencians excedix de sobres l’àmbit educatiu i es
convertix en un factor determinant del creixement socioeco-
nòmic. El nombre de valencians amb títol universitari s’ha
multiplicat per 2,8 en l’última dècada. Tots els dies aconse-
guixen una graduació al voltant de 50 persones i cada dia se
defensen dos tesi doctorals a la nostra comunitat.

Unes xifres que no tenen parangó en la resta de les comu-
nitats autònomes d’Espanya. I això no solament té una ves-
sant educativa, sinó que té també una vessant que se centra
en el que és l’activitat productiva i, per tant, té un gran
impacte econòmic.

Això es veu clarament per les repercussions que té també
eixe impacte econòmic en els distints sectors productius de
la nostra comunitat. 4.228 milions d’euros de volum de pro-
ducció, una renda de 1.956 milions d’euros i més de 54.000
ocupacions són aquelles que ixen precisament d’este treball
que s’està fent al voltant de les universitats valencianes.

I si passem a les inversions en R+D fetes per les univer-
sitats públiques valencianes, en l’última dècada s’ha creat
un capital tecnològic que té un valor incalculable: equival al
42% del capital tecnològic.

Per totes estes raons, senyor president, al Grup
Parlamentari Popular li agradaria preguntar-li com valora
l’acord de finançament aconseguit amb totes les universitats
públiques per al futur de la nostra comunitat. I especialment
felicitar-lo perquè eixe acord ha representat un recolzament
institucional de les universitat valencianes a les polítiques
actives en matèria d’educació i universitat que vosté ha dut
a terme.

Gràcies. (Aplaudiments)

La senyora presidenta:

Té la paraula el president del Consell.

El senyor president del Consell:

Buenos días.
Bon dia, senyora presidenta.
Señorías.
Señor portavoz del Grupo Parlamentario Popular, efecti-

vamente, el acuerdo y el diálogo del que hemos venido
haciendo gala durante estos años de gobiernos del Partido
Popular van dando sus frutos, y algunos de ellos incluso es
un fruto tan maduro que permite la renovación de ese com-
promiso del gobierno valenciano con las universidades
públicas de nuestro territorio.

Es importante, por lo tanto, como usted ha dicho en su
intervención, no solo hablar de un plan que al final termina
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siendo un programa de estabilidad de financiación de nues-
tras universidades, sino que hay un proyecto a medio y largo
plazo que permite afrontar con tranquilidad a todas las uni-
versidades de la Comunidad Valenciana todo tipo de apues-
ta, desde el punto de vista de la academia, de la ciencia, de
los equipamientos, de las infraestructuras, de las estrategias,
de los campus de excelencia, de la capacidad para transferir
ciencia a nuestros sectores productivos con la tranquilidad y
el necesario sosiego en proyectos tan importantes como es
el universitario.

Por eso, creo que es un día de excepcional felicidad para
todos los valencianos y para las cinco universidades públi-
cas de nuestra comunidad.

Hay que recordar que somos la segunda comunidad autó-
noma de España que más invertimos por estudiante, después
de la de Navarra. Habría que recordar que la Comunidad
Foral de Navarra tiene un sistema de financiación completa-
mente autónomo, independiente del sistema de financiación
del resto de las comunidades autónomas, como en el País
Vasco. Ocurre exactamente igual.

Por lo tanto, somos la comunidad autónoma que más dine-
ro destinamos a las universidades del sistema común de finan-
ciación, que es la inmensa mayoría de las comunidades autó-
nomas de España. Y al final de todo el proyecto está, lógica-
mente, la ciencia, el avance que se ha hecho en nuestras uni-
versidades, la investigación, la transferencia de la misma.

Y como usted ha dicho, el número de titulados y el núme-
ro de doctores que durante este tiempo ha ido produciendo
nuestra universidad. En los años que llevamos de gobierno,
desde el año 2003, 120.000 titulados nuevos universitarios y
5.000 doctores, y han estudiado 35.000 alumnos extranjeros
en las aulas de nuestras universidades.

Tenemos cinco grandes universidades públicas que se
complementan con otras universidades privadas en nuestro
territorio. Tenemos posiblemente el proyecto más ambicio-
so de referencia universitaria de todo nuestro país, somos la
referencia de financiación para el resto de las universidades
de España. De hecho, los rectores de la universidad, a los
que agradezco su predisposición para trabajar con la admi-
nistración autonómica para cualquier circunstancia, finan-
ciación u otro tipo de proyectos en conjunto, son la referen-
cia –y ellos nos lo dicen–, la referencia de la financiación de
otras universidades de España que buscan modelos simila-
res al que hemos puesto en marcha en nuestra comunidad.

En definitiva, la apuesta por la formación es una apuesta
definitiva por el crecimiento, la prosperidad y por el empleo.
Estamos haciendo un esfuerzo en inversión educativa como
nunca jamás se había hecho en la Comunidad Valenciana.
Además, es un proyecto que viene de largo y que va para
largo. Creemos que la igualdad de oportunidades se sustan-
cia en las aulas de los institutos, de los colegios de primaria,
infantil, en Formación Profesional, en los bachilleratos. Ahí
es donde tenemos la oportunidad de que todos los niños y
niñas de la comunidad, todos los jóvenes tengan igualdad de
oportunidades, con los mejores colegios e institutos, con los
mejores edificios y con los mejores instrumentos para su
formación y preparación. El mayor número de profesores
que jamás tampoco ha tenido nuestra comunidad en estos
momentos al servicio de nuestro sistema educativo.

Y como colofón, la universidad, nuestras universidades,
con todas las titulaciones que ofertan al más alto nivel aca-
démico y científico, con los mejores profesores, los mejores
catedráticos, los mejores departamentos, haciendo posible
algo que creo que también es muy interesante, que en un
ranking aparecido muy poco todas nuestras universidades,
las cinco, están por encima de la media nacional y entre el
cuarto de las universidades más importantes de toda España.

Solo ocurre en la Comunidad Valenciana que todas sus uni-
versidades públicas estén por encima de la media nacional y
que las cinco, además, estén en la cuarta parte alta de ese
ranking.

Y eso es gracias, desde luego, a los equipos rectorales,
gracias a los departamentos, profesores, catedráticos. Y gra-
cias a que venimos desde hace años previendo un proyecto
de financiación, de acuerdo y de apuesta por nuestras uni-
versidades. Va dando sus frutos, por lo tanto, aquello que
planificamos en el pasado reciente y dará todavía muchos
más frutos en el futuro lo firmado hace escasamente una
semana.

Vale la pena hablar de educación, vale la pena hablar de
formación, vale la pena hablar de universidad, vale la pena
hacer lo que estamos haciendo.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

La senyora presidenta:

Té la paraula el síndic del Grup Parlamentari Socialista,
senyor Luna.

El senyor Luna González:

Gracias, señora presidenta.
Señor Camps, al parecer, el viernes pasado expresó usted

su satisfacción por un auto de la sala de lo civil y penal del
Tribunal Superior de Justicia de Madrid. ¿Podemos conocer
los razonamientos que le impulsan a ese estado de satisfac-
ción?

Muchas gracias.

La senyora presidenta:

Té la paraula el president del Consell per a respondre.

El senyor president del Consell:

Gracias, señora presidenta.
El grado de satisfacción es porque los informes de La

Generalitat y del partido corroboran que la Generalitat
valenciana ha actuado durante los años de gobiernos del PP
–no sé del PSOE, del PP– ha actuado con transparencia, con
corrección, ajustándose a derecho.

Que el Partido Popular de la Comunidad Valenciana está
excepcionalmente y transparentemente bien financiado y
que, por lo tanto, ese auto viene a corroborar los recursos
que se presentaron en su momento.

Usted sigue meses después sin contestar. ¿Por qué dio
tanta obra y servicio a pocas empresas, por qué cuarteó dis-
tintos contratos y por qué se ha sabido luego una serie de
irregularidades?, que usted se niega aquí a contestar delante
de esta cámara, cuando no hace otra cosa que preguntar; y
antes que preguntar, siempre hay que contestar.

Y lo peor de todo es que se van sabiendo cada vez más
cosas de una actuación personal que lo que hace es ratificar
fuera de esta cámara lo que usted hace dentro de la cámara.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

La senyora presidenta:

Té la paraula el síndic del Grup Parlamentari Socialista,
senyor Luna.

El senyor Luna González:

Gracias, señora presidenta.

Número 137 07.10.2010 Pàgina 16.703


